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§ 1 

Val av justerare och tid för justering 

 

Vice ordföranden Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordföranden Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske fredagen den 20 mars. 

 

§ 2  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Protokoll från rådets sammanträde 2015-02-05 justerades den 

6 februari. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av protokollet. 

 

§ 3  

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråds protokoll 2015-02-17 

 

2. Förtroenderådet Älvsjö servicehus, minnesanteckningar  

2015-02-17 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2015-03-26, § 4-9 

 

§ 4 

Anmälan av medborgarförslag  

 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har inkommit ett 

medborgarförslag från Solberga Bollklubb angående 

upprustning av parker i Älvsjö. I skrivelsen hänvisas till 

ärendet om parkinvesteringar som togs upp i nämnden den 12 

februari och innebär ett positivt lyft för Solberga.  

 

Klubben pekar på behovet av platser för spontanidrott för 

barn och ungdomar och önskar en upprustning av grusplaner i 

Apelsinparken samt ytterligare en i Solberga.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2014-03-04. 
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Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 5 

Svar på medborgarförslag 

 

Till stadsdelsnämndens sammanträde den 26 mars lämnas 

förslag till svar på sex medborgarförslag. 

 

1. Långbro park- utegym och asfaltering av gångstråk 

       (2 medborgarförslag) 

2. Långsjön – ny brygga, hopptorn och utegym 

(2 medborgarförslag) 

3. Samlad träning i Älvsjöspåret 

4. Skyltar i Älvsjöspåret 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendena. 

 

§ 6 

Underlag för budget 2016 med inriktning 2017 och 2018 

för Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Stadsdelsförvaltningen har upprättat förslag till budget 2016 

med inriktning för 2017 och 2018 för Älvsjö stadsdelsnämnd.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 7 

Kvalitetsgarantier för 2015 

 

Enheterna inom verksamhetsområdena barn, ungdom och 

vuxna samt äldre och funktionsnedsatta har tagit fram 

kvalitetsgarantier med åtaganden för 2015. Garantierna har 

tagits fram med utgångspunkt från stadens budget, nämndens 

mål för verksamhetsområdena, brukarundersökningar samt 

enheternas tidigare uppföljningar och resultat.  

 

Kvalitetsarbetet inom nämndens verksamheter utförs i 

enlighet med stadens kvalitetsstrategi och är väl förankrat 

inom verksamheterna. Förvaltningsledningens bedömning är 

att enheternas åtaganden med tillhörande arbetssätt stämmer 

väl överens med fullmäktiges prioriterade inriktningar och 

mål för verksamhetsområdena samt med nämndens mål. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-03-03. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har särskilt tagit del av kvalitetsgarantier för följande 

verksamheter. 

 Enheten för äldre 

 Solberga vård- och omsorgsboende 

 Älvsjö servicehus 

 

§ 8 

Remiss inför trafikförändringar i SL trafiken 2015/2016 

 

Trafikförvaltningen har påbörjat arbetet med de 

trafikförändringar som kommer att träda i kraft i december 

2015. Förslag från trafikentreprenörer, resenärer, kommuner, 

m.fl. har ställts samman, avseende linjesträckningar, turtäthet 

och trafikeringstid. Remissen omfattar inte mer långsiktig 

planering av till exempel spårutbyggnader. 

 

Förvaltningen önskar se omfattande satsningar på 

kollektivtrafiken, inte minst när det gäller tvärförbindelser i 

söderort, och högre turtäthet på bussarna, framför allt 

kvällstid för att öka tryggheten. I Solberga ökar befolkningen 

kraftigt vilket motiverar både en ökad turtäthet på linje 142 

och en förlängning av linjen till Liljeholmen. Därutöver 

redovisas synpunkter på den nya bussterminalen och 

resecentrum i Älvsjö, samt önskemål om en närtrafiklinje. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-03-05. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom upprättat 

förslag till beslut. 
 

§ 9 

Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort 

2015 

Stadsdelsförvaltningarna Älvsjö, Skärholmen och Hägersten-

Liljeholmen har reviderat den gemensamma 

äldreboendeplanen för Västra Söderort, enligt uppdrag från 

äldreförvaltningen. 
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Antalet äldre över 80 år prognostiseras att successivt öka i 

regionen från 2016. Prognosen ser däremot olika ut i 

stadsdelarna, i Älvsjö och Skärholmen väntas antalet öka 

redan mellan 2014 och 2015, medan antalet i Hägersten-

Liljeholmen minskar. Totalt sett är ökningen större än förra 

årets prognos. För de äldre över 90 år väntas en ökning av 

antalet först 2029. Behovet av vård- och omsorgsboende 

ligger på en stabil nivå på 860 platser under de närmaste åren 

för att sedan börja öka från 2020. 

 

I Västra Söderort finns ett brett utbud av boendeformer som 

kan passa äldres olika behov, såsom seniorboende, 

trygghetsboende, servicehus och vård- och omsorgsboende 

samt profilboenden.  

 

Förvaltningarnas samlade bedömning är att utbudet av 

servicehus samt vård- och omsorgsboende kan tillgodose 

behovet under de närmaste åren. Det finns fortsatt risk för en 

viss överkapacitet.  

Olika former av boenden för äldre samt en utvecklad 

hemtjänst med specialteam, hemsjukvård och tillgång till 

dagverksamhet kan komma att innebära ett minskat behov av 

vård- och omsorgsboende, inom de närmaste åren. På längre 

sikt kan behovet komma att öka igen. Utifrån ett ökat 

framtida behov har Micasa sökt markanvisning 2025 för 

äldreboende vid Liljeholmskajen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-02-11. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 10 

Övriga frågor 

 

Besök äldreborgarrådet 

Äldreborgarrådet besöker Älvsjö den 22 maj och kommer i 

samband med det att träffa pensionärsrådet. Närmare uppgift 

om programmet kommer senare.  
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Äldre i Centrum, prenumeration 

Ledamöter och ersättare i pensionärsrådet är anmälda för 

prenumeration på tidningen Äldre i Centrum som utkommer 

fyra gånger per år.  

 

Taltidning för Stockholm, information från möte 2015-03-06 

På Stockholms stads hemsida finns erbjudande för 

stockholmare med synnedsättning att anmäla sig som 

prenumerant på taltidningen ”På tal om Stockholm”. 

 

Söderortspolisens seniorråd, information från möte  

2015-03-06 

Ordföranden informerade från möte med Söderortspolisens 

seniorråd den 6 mars, där både han och Inger Stenelo är 

representerade. Polisen önskar dialog med seniorer i södra 

stadsdelarna för att få kunskap och information om hur 

vardagen ser ut och kunna motarbeta brott mot äldre. 

Deltagarna redovisade hur det ser ut i respektive stadsdel.  

 

Till protokollet bifogas det PM som redovisades för Älvsjö. 

 

Stockholms stads trygghetsmätning, Trygghet i Älvsjö 2014 

Trygghetsmätning görs varje år i samband med 

medborgarundersökningen. Eva berättade om hur 

förvaltningen arbetar med de resultat som uppvisas. 

Förvaltningen kommer att presentera resultatet från höstens 

trygghetsmätning när det är klart. 

  

Kalendarium 2015 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till kalendarium för 

året. Rådet godkände förslaget som ska stämmas av med 

berörda inom förvaltningen, varefter det kan fastställas. 

Redovisning av trygghetsmätning tillkommer under hösten. 

 

Anders Friis undersöker möjligheterna att göra ett 

studiebesök på Blomsterfondens boende i Liseberg. 

 

__________________________ 
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BILAGA till pensionärsrådet protokoll 2015-03-19 

 

Presentation av verksamheten vid möte i Söderortspolisens Seniorråd, 

2015-03-06.  

Älvsjö stadsdelsförvaltning  

 

Befolkningen  
I dag ( dec 2013) bor i Älvsjö c,a 27 000 personer. Av dessa är 3 900 65 

år eller äldre. Prognosen för 2018 pekar på att det totalt kommer att bo 29 

000 personer i stadsdelen varav 4 600 är 65 år eller äldre.  

 

En stadsdel i stark tillväxt  
I Älvsjö pågår nu fysiskt byggande och i planering för drygt 2 100 

lägenheter. Det är utbyggnad av Älvsjö Centrum, förtätningar i Solberga 

och exploatering av bostäder i f d L M Ericson- området ( c 1500 lgh). 

Till detta tillkommer sedan ca 250 studentbostäder i två projekt.  

För nästa stora utbyggnad i Älvsjö har nu ett programskede inletts. Det är 

området invid Stockholmsmässan , Älvsjö IP och områden söder om 

Huddingevägen. Här talas om en utbyggnad med över 10 000 lgh.  

 

SPR organisationen  
SPR utgörs av 5 ledamöter och 5 suppleanter. Nominering sker via de i 

stadsdelen verksamma pensionärsföreningarna. Det finns två PRO-

föreningar, PRO-Älvsjö-Herrängen och PRO Solberga-Brännkyrka , en 

SPF-förening, SPF Brännkyrka samt en SPRF-avdelning. Föreningarna 

har tillsammans ca 1000 medlemmar .  

Rådets ledamöter är valda på ett år. Gruppen konstituerar sig själva med 

en ordförande samt en vice ordförande.  

Gruppen träffas 10 -12 ggr per år. Mötena är förlagda dagtid och ligger ca 

en vecka före Stadsdelsnämndens möte. Mötena protokollförs alltid. 

Protokollen delges samtliga ledamöter i Stadsdelsnämnden i tid så att 

nämndens beslut även kan väga in rådets synpunkter.  

 

Dagordningen styrs i allt väsentligt av ärenden som är anmälda till 

Stadsdelsnämnden. Rådets ordförande tillsammans med nämndens 

sekreterare sammanställer dagordningen. Rådet får del av handlingar i 

samma omfattning som nämndens ledamöter.  

 

Rådet har även möjlighet att anmäla resp följa ärenden av övergripande, 

interkommunal, karaktär, då via KPR. KPR sammanträder ca 10 ggr per 

år med protokollförda möten.  

 

SPR-protokollen delges närvarade samt publiceras vidare i resp 

pensionärsförenings hemsida. I dagsläget informeras föreningarnas 

medlemmar om SPRs verksamhet och i aktuella frågor, dels muntligt vid 
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s k månatliga medlemsmöten , dels skriftligt via hemsida. Vi har 

svårigheter att nå alla medlemmar då många är i ålder att dataresurs 

saknas. Skriftligt hemskickad direktinformation ställer sig alltför 

kostsamt.  

 

Nya uppgifter och arbetsordning i det lokala SPR  
Sedan en tid tillbaka har rådet aktiverat sig med att, utöver Nämndens 

dagordning, även ta upp frågor som gäller äldres trygghet i tex park-, 

gångvägar och trafikmiljö. Ett årskalendarium har upprättas där aktuella 

ärenden samlas på ”hög” för att sedan beredas. Exempel; 

Trygghetsvandringar. Genomförs med huvudmannaskap av 

stadsdelsnämnden Parkförvaltning. Trafikfrågor i närområdet, kan gälla 

gång-cykelbanor, hcp-parkeringar. Synpunkter i driften av parkområden. 

Vad beakta under pågående byggverksamhet, tex nya provisoriska 

gångvägar som ”bryter ” mot ett inlärt beteende, äldres frågor i samband 

med nybebyggelse.  

 

I Stockholm stads och Stadsdelsnämndens verksamhetsplan 2015 pekas 

nu på att  

–”Älvsjöbornas lokala inflytande ska öka genom de lokala rådens 

möjligheter till inflytanden på ett tidigt stadium ses över. De lokal råd 

som finns i Älvsjö är centrala föräldrarådet, funktionshinderrådet och 

pensionärsrådet.”  

 

Formerna för hur detta arbete ska genomföras är inte fastställda. Ett 

tillväga gångsätt, som har berörts, är att ha projektgrupper där man från 

intresseorganisationerna tillsätter ett ombud. Likväl skulle Polisen, 

utifrån något specifikt ärende, kunna ingå i gruppen.  

 

Vi ser det som angeläget att dialog och kunskap utifrån olika 

samhällsgrupper kommer tillstånd. Med den stora tillväxt som kommer 

att ske i Älvsjö, måste skapas en trygghet men också en känsla att ta 

ansvar och stolthet för sin stadsdel . Där måste de äldre nå resp nås av 

andra intressegrupper.  

Vad som vi själva har fört upp på agendan med Stadsdelsförvaltningen är 

miljön i och vid Resecenter.  

 

Brott mot äldre  
Den form av löpande information som vi fått av Söderortspolisen kring 

åldringsbrott har varit mycket bra och ger signaler om var och vad som 

sker. Den delen vill vi se att det blir en fortsättning av.  

 

Polisen informerar  
De ”minifolders” som har kommit fram under åren har varit uppskattade 

av våra medlemmar. Än så länge har vi en stor del av våra medlemmar 
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som saknar eller undviker att söka information på nätet, då blir dessa 

foldrar ett bra sätt att få ut aktuell information. Vi lägger redan nu ut info 

via våra hemsidor och på sikt kanske vi har allt samlat där.  

 

Älvsjö 2015-03-01  

 

För SPR ÄLVSJÖ  

Christer Bentzer ordf. och Inger Stenelo vice ordf.  

 


